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Abstract :

The aim of the study is to highlight the impact of social responsibility on the achievement
of competitive advantage by clarifying the concept of social responsibility, the definition of
its most important functions, the concept of competitive advantage and the definition of its
sources and types, and the relationship between them.

Social responsibility is a modern management concept, which has emerged as a result of
increasing pressures on enterprises. Today, the evaluation of social responsibility depends not
only on their profits, but also on the need for enterprises to reconcile their own economic and
other interests with the interests and requirements of the society in which they operate as a
prerequisite for growth.

Key words:
Social  responsibility, = competitive  advantage, = economic  dimension, ethical
dimension,dimension juridique.

Resumé :

L’objectif de 1’étude est de mettre en évidence I’'impact de la responsabilité sociale sur la
réalisation d’un avantage concurrentiel en clarifiant le concept de responsabilité sociale, la
définition de ses fonctions les plus importantes, la notion d’avantage concurrentiel et la
définition de ses sources et de ses types, et la relation entre eux.

La responsabilité sociale est un concept de gestion moderne, qui a émergeé a la suite de
pressions croissantes sur les entreprises. Aujourd’hui, I’évaluation de la responsabilité sociale
dépend non seulement de leurs profits, mais aussi de la necessité pour les entreprises de
concilier leurs propres intéréts économiques et autres avec les intéréts et les exigences de la
société dans laquelle elles operent comme condition préalable a la croissance.

Mots clés :
Responsabilité sociale, avantage concurrentiel, dimension économique, legal dimension.



